
 

Side 1/1 

Energi-, Forsynings- og 

Klimaministeriet 

 
Stormgade 2-6 
1470 København K 
 
T: +45 3392 2800 
E: efkm@efkm.dk 
 
www.efkm.dk 

Energi-, Forsynings- og Klimaudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 
 

 
 
 
 

Energi-, Forsynings- og Klimaudvalget har i brev af 10. august 2017 stillet mig 

følgende spørgsmål 354 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL). 
 

Spørgsmål 354 
 

Ministeren bedes kommentere artiklen i Information den 25. januar 2017: 

”Regeringen lokkede Facebook med fjernelse af PSO-afgiften” og herunder 
påpege, hvis der er oplysninger heri, som ministeren mener ikke er rigtige. 
 

Svar 
 

Dialogen med Facebook blev varetaget af Udenrigsministeriet, hvorfor der til 

besvarelserne af dette spørgsmål er indhentet bidrag fra Udenrigsministeriet.  
 

Artiklen gengiver udvalgte citater fremkommet gennem aktindsigt, og den må 

antages at citere den pågældende talsmand for Facebook korrekt.  
 

Om baggrund for artiklens indhold kan følgende oplyses: Apple og Facebook 

har i dialogen med Udenrigsministeriet spurgt til rammevilkårene i Danmark, 

herunder energiafgifter. Da udgifterne til el udgør en stor del af 

driftsudgifterne for datacentre, har virksomhederne selvfølgelig været 

interesserede heri.  
 

Udenrigsministeriet har oplyst, at de blandt andet på baggrund af materiale 

udarbejdet af Energi-, Forsynings- og Klimaministeriet har oplyst Apple og 

Facebook om de gældende energiafgifter, herunder PSO-afgiften, og om de 

forslag til justeringer af afgiftssystemet, som indgik i den offentlige debat. I 

den forbindelse har Udenrigsministeriet oplyst, at EU-kommissionen i april 

2014 rejste spørgsmålstegn ved, om PSO-ordningen i sin daværende form 

var i overensstemmelse med EU’s statsstøtteregler, hvorfor regeringen 
arbejdede på at finde en langsigtet løsning, der kunne træde i kraft pr. 1. 

januar 2017. Apple og Facebook har, ifølge Udenrigsministeriet, ikke krævet 

PSO-afgiften fjernet eller lempet for at lægge deres datacentre i Danmark. 
 
 

Med venlig hilsen 
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